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 Kalendern
Torsd. 12 jan.

    2023
19.00 Månadsmöte

Varje söndag  9.00 SSA-bullen över Sunne-
repeatern, 145.775
Op. SM4SEF Bosse
/SM4HBG Rolf /

Varje söndag 10.00 Lokaltrafiknät Karlskoga
Radioklubb.  SK4KR,
145.750
Operatörer bl.a.
SM4RHU Terje, SM4DHP Alf L.
SM4BKJ Johnny, SM4 RPP,
SM4 Alf.H. m.fl......

OBS! Varje söndag kl. 20.00  SSA-bullen över Karlskoga-
repeatern,
145.750 MHz  DMR TG2410  / Op. SA3BPE Henrik

Tester: 2m/ 70cm/ kvartalstest / Upplysn. hos –RPP el. –
RPQ

 Red:s funderingar
Nu är det vinter! Red. sitter som vanligt med utsikt över
uppfarten till gården, där en präktig gammal gran står vid
sidan, mitt i blickfånget. Det är lite ”blandskog” för övrigt,
ner mot Valåns brusande fall under stora vägen. Nu blir det
allt ljusare och dagarna längre. Skönt- Och jag går QRT.
Men vi träffas ju vid nätdags på söndagarna!  Och God jul på
Er!  /Red.
             (för sista gången! Vad konstigt det känns!
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 Rapport från kassören
Snart är det nytt år och dags att betala medlemsavgiften för 2023.

Avgiften är 210 kr. för enskild medlem eller 250 kr. för familj på
samma adress.

Plusgirokonto 92 50 96-0  Kom ihåg att fylla i namn och ev. signal i
meddelandefältet.

PS. Ni får gärna betala ett högre belopp då de höga elpriserna går
hårt åt klubbkassan.

                                 M.v.h. kassören/SM4IHY

 Protokoll från månadsmöte 2022-12-08
Närvarande: SM4RHU, SM4DHP, SM4NZQ, SM4RPQ,
SM4IHY
§ 1 Mötet öppnades av Ordföranden, SM4RHU, Terje.
§ 2 Dagordningen fastställdes
§ 3 Föregående mötesprotokoll upplästes och

godkändes.
§ 4 Kassören, SM4IHY, Gunnar, rapporterade aktuellt

ekonomiskt läge. En kort diskussion om de
uppdrivna priserna på el och framförallt
abonnemang uppstod.

§ 5 Rapporter
Inga rapporter förelåg.

§ 6 Övriga frågor.
 6a Ny redaktör efterlyses då Karin, SM4UKV, efter

lång och trogen tjänst avslutar sitt uppdrag efter
kommande QSP.

§ 7 Nästa möte bestämdes till 12e Januari, och mötet
därefter preliminärt 9e februari.

§ 8 Mötet avslutades.
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Julhälsning till
      alla medlemmarna i
               Karlskoga
                  Radioklubb

God Jul
Och

       Gott Nytt År

 Tack till avgående redaktören.
Vi i styrelsen skulle vilja framföra ett stort tack till
Karin/SM4UKV för lång och trogen tjänst som redaktör för
den här tidskriften. Det är några andra redaktörer som passerat
före men frågan är om någon varit så långvarig och gjort ett så
bra jobb. Det får vi kanske tillfälle att reda ut i lite historisk
forskning. Kanske vi har någon medlem som gärna ägnar sig åt
sådant?
Vi lovar att någon formell avtackning skall ordnas bara vintern
släpper sitt grepp och naturligtvis hoppas vi att höras många
gånger på radion. Stort lycka till på din fortsatta resa.
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 Äntligen 100
Det finns många sätt att aktivera sig på radio. Allt från bara
vanligt “trastugg” på 80m till att använda super-specialbyggen
för frekvenser som allt mer närmar sig ljus istället för radio.
Mina intressen har varierat lite under åren men ännu inte landat
på kortvåg utan det är banden från 50MHz och uppåt som
lockar. Det kanske är för att när jag fick men licens så fick jag
inte köra nån annan stans än på VHF-banden men inte ens
senare när reglarna ändrats har det intresset flyttat. För tillfället
är det mest när jag är i stugan som det alls finns tid, och då blir
det numera mest meteorscatter på 2m-bandet.

Meteorer trillar ner på jorden precis hela tiden, men eftersom
jorden i sin bana runt solen kör på väldigt många fler meteorer
än vad som hinner i fatt jorden så är det teoretiskt flest på
morgonen och minst på kvällen. Och skall man kommunicera
med andra gäller det att de är vakna också så förmiddagarna är
väl i allmänhet bäst vilket dessutom passar bäst med min
dygnsrytm i stugan. Radio förmiddag, äventyr eftermiddag,
stugsittning på kvällen.

Som vanligt så slår tävlingsinstinkten till lite samtidigt med
samlar-generna så man sätter upp mål och gör olika listor över
vad som körts, och när man sen lyckas med något känns det
väldigt bra en stund. I år passerades det magiska talet 100
körda rutor då 12 nya rutor lades till tidigare körda 89 på just
2m meteorscatter. Första kontakten kördes 2004 så det är lite
utdraget i tid. Kartan visar vad som körts och de med röd
bakgrund är årets nykomlingar. Visst, det blev många
misslyckade försök också, men det betyder bara att det finns
utrymme för nya målsättningar. Jag har kört ett antal rutor till
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på norrsken och tropo också så totalt är det 122, men det är en
annan historia. Jag har heller ingen aning om hur många som
finns QSL på. Jag har inte kommit så långt med mitt
logprogram än.

Jag hade egentligen inte 100 rutor som mål men ville verkligen
köra ihop lite nya rutor. För att lyckas hade jag gjort en lång
lista med saknade rutor på rimligt avstånd, och sen lusläste jag
listor över vilka som var inloggade på VHF-chatten hos
ON4KST och kontaktade flera stationer varje dag för att
försöka få till ett QSO. Det var tydligen ett vinnande koncept
för vid de tillfällen jag bara ägnade mig åt att ropa CQ blev det
dåligt med napp.

ON4KST, en Belgare som heter Alain, har fixat en mötesplats
på internet där man kan logga in i olika “char-rum” för att göra
upp om kontaktförsök eller bara prata radio och antenner i
allmänhet. Allt är synligt för alla inloggade. Tanken med det är
att ingen skall fuska och utväxla rapporter på internet istället
för över radion. Men bara att ha kontakt och kunna säga att
“nej, vi får fortsätta en timme till” eller “tack nu är det klart”
gör att det går mycket lättare att få ett komplett QSO och det
känns lite accepterat.

Lite beroende på riktning så är mitt nuvarande max-avstånd
mellan 1600 och 1800km. Det går ganska bra mot sydväst men
är mycket svårt mot öst och sydöst. Antagligen är det lokala
förhållanden som begränsar för åt öster är marken lite högre än
min antenn bara 100m bort medan det åt andra hållet bara
sluttar utför i flera kilometer. Mycket energi spenderades också
söderut för att försöka med Slovener, Tjecker och Slovaker
men det var som förgjort. Några få reflektioner var allt så inga
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kompletta QSOn. Jag har inte mycket att köra med heller utan
bara en enkel 9-elementsantenn och jag kör inte med full effekt
ut heller utan bara 80W för att inte steka radion.

Som man kan se på kartan fattas några förargliga rutor här och
var. Varför är det så svårt att få JO55 som ligger mitt i smeten i
Danmark till exempel? Och England känns som det går 13
stationer på dussinet men tydligen finns inga i deras Lake
District för IO84 gapar tom. Polen är normalt lättkört eftersom
det är relativt nära och jag har bra “take-off” men otroligt
många rutor finns kvar att köra. Lokala störningar är inget stort
problem i stugan men jag förstår att det är det på andra ställen.
Ibland kunde jag höra massor med reflektioner från
motstationer på kontinenten och dom hörde ingenting eller bara
enstaka ping från mig trots att vi hade jämförbar uteffekt. Jag
tycker det bara kan bero på att dom hör sämre på grund av en
högre brusnivå.

Nu är det bara att justera listorna inför nästa år och kanske lura
på om man inte kan optimera något på radiosidan.

RPQ/Leif
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 Hjälp! Var är det här?
Red. har fortfarande kontakter med ett av sina gamla intressen.
Det har kommit en förfrågan om hjälp från Karlskoga
Bergslags Hembygdsförening, där UKV var ordf. under många
år. Föreningen har bett ”alla”! om hjälp att identifiera en bild.
Kan någon av våra äldre medlemmar hjälpa till? Se bilden
nedan.



10



11

Och så en repris:

 Kursplaner....
Kursa lite våren 2023?
Skulle du vara intresserad av någon kurs på radio-klubben?
Kanske att gå en, om ämnet är rätt, eller rent av hålla en, om
det finns intresserade deltagare?
Vi har inte hållit någon på väldigt länge och det kanske skulle
vara roligt om vi kan hitta på ett bra ämne. Att hålla en kurs för
nya radioamatörer är väldigt utmanande och siktar vi på det, får
det nog bli i samarbete med någon annan klubb. Men det finns
många andra ämnen.

Vad vi nu söker är alltså idéer på ämnen, lärare och elever. Är
du nyfiken på något som passar oss, eller kan du något som vi
andra också kan bli sugna på att lära oss mer om, så hör av dig.
(Själv skulle jag vilja gå en kurs som handlar om hem-
automation.)

SM4RPQ/Leif

 Tankar om hösten – eller vintern
Hörni, kära läsare! Red. sitter här och funderar. Det händer att
det är så långt mellan varven att red. nästan glömmer vad det är
för tangenter hon ska trycka på...  Det är kanske så för flera
andra också! Men när det kommer en text i brevlådan känns det
så väldigt fint att kunna sätta in den i det nya numret som ändå
ska till.... Red. hoppas att hon inte har glömt någon!  Och har
det blivit dubbelt, så förlåt det.
        Det är väl inte alldeles lätt att vara red. ibland, men när det
finns trygga medarbetare, så är det genast lite lättare. Nu har
SM4TFE lämnat över den del av QSP-utgivningen som han har
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haft hand om länge, länge och så har SM4RPQ tagit över
distributionen åtminstone tills vidare... Det är egentligen
ganska roligt göra! Red:s stora nöje är också att slå på radion
(bara hon nu inte glömmer det) på söndagsförmiddagarna och
höra de gamla välkända rösterna. Det är precis som förr. För en
tid sen var det skördetid i trädgårdarna. Då var det ett givet
innehåll i söndags”träffarna”. Snart blir det snöskottning som
blir ämnet. Men joodå, det blir en del sagt om radio också...
Och det är fler än red. som gärna håller kontakten! So Keep
going!

73 de Red. SM4 UKV.

(För länge sedan bodde jultomtarna här vid stora stenarna
under granen....kunde vi berätta om. Och...
   För bara några dagar sedan var det riktig vinter med ett
tämligen tjockt snötäcke, och vi sa alle- sammans --Vänta bara,
när vi är framme vid jul, är det borta alltihop! --- Och det var
det. Dagen före julafton när Red. skriver det här finns det inte
en gnutta snö kvar uppe i trädgården. Det KAN vara halt på
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landsvägen, men alla bilar som använder sig av Kosi’a kör som
bara den, så... Vi får väl se hur tomten kommer i morgon!)

(Och, vad som är värre: Vår käre gamla SM4POF är ju borta
den här julen och allt framgent, men alla hans antenner är kvar,
mer eller mindre snötyngda... Och alla hans många
radiotillbehör står orörda. Det är ett år sen det hände. Vi
kommer att behöva hjälp att avveckla allt så att han skulle varit
nöjd!)
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Klart på linjen ...

Snart går ett nytt tåg vidare till nästa station...
Red. fick den här bilden av en mycket närstående
familjemedlem ... och det är väl en fin symbol på att
linjen är rensad och klart på väg in till nästa station.

Välkommen till den nya stationen, eller, ja, redaktören för
Karlskoga Radioklubbs lilla medlemsblad, QSP, vilket ju lär
betyda
 ”Jag har någonting till dej! ”
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Julhälsning från Kosia:
Midnatt råder, tyst det är i husen... Alla sova. Släckta äro ljusen
..... Tack för sällskapet vid datorn och pappers-högarna under
många år! God jul på Er, alla QSP:s läsare, Och tack ska Ni ha
för allt stöd under hela SM4UKV:s redaktörstid nu går UKV
QRT som redaktör!
                              Ha det gott!

/Gamla Karin

SSA Årsmöte i Östersund – eller inte…

Nästa årsmöte i SSA skulle varit i Östersund. I tre
år har man försökt. Först fick man ställa in två
gånger på grund av pandemi och förbud mot
sammankomster och nu när det äntligen var slut
på det så ändrades de ekonomiska
förutsättningarna så att det inte gick att

genomföra. Ett årsmöte utlovas, men ny plats har ännu inte
annonserats.
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Media City i Värmland


